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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az interpelláció címe: "Kik jutnak hozzá az egészségügyi adatainkhoz?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az  Európai  Unió  idén  májusban  indította  útjára  az  európai  egészségügyi  adattér  programját,
amelyben a  tervek szerint  öt  éven belül  az  egészségünkkel  kapcsolatos  valamennyi  információ
megjelenik, ha egészségügyi ellátást veszünk igénybe.

Az  egészségügyi  adatok  határokon  átnyúló  megosztásának  csak  az  egyik  célja,  hogy  az
egészségügyi  adatainkhoz  EU-szerte  azonnal  hozzáférjünk.  A „másodlagos  cél”  az  összesített
egészségügyi információk felhasználása az ún. közérdekű projektekhez, így például a tudományos
kutatás, a gyógyszergyártás és a politikai döntéshozatal számára.

Az európai egészségügyi adattért a nemzeti egészségügyi adatbázisok összekapcsolásával tervezik
létrehozni,  melynek  alapját  Magyarországon  a  2017.  november  1-jétől  működő  Elektronikus
Egészségügyi  Szolgáltatási  Tér  (vagyis  az  EESZT)  jelenti,  ami  az  egészségi  állapotunkkal
kapcsolatos információkat 2020. júniustól a magánellátásra kiterjedően is tartalmazza.

Az egészségügyi adatok érzékeny személyes adatnak (ún. különleges adatnak) számítanak, amivel
mi magunk rendelkezünk.  Ennek ellenére az EESZT-ben digitális  önrendelkezés keretében csak
hozzáférési korlátozásokat tudunk beállítani, a meglévő adatok törlésére nincs lehetőségünk, ami a
GDPR 17. cikkébe ütközik.

Az EESZT-t működtető Országos Kórházi Főigazgatóság az érintett  hozzájárulása alapján,  vagy
törvényben  meghatározott  esetben  személyazonosításra  alkalmas  módon,  egyéb  esetben
személyazonosításra  alkalmatlan  módon  adatot  szolgáltat  az  EESZT-ben  tárolt  egészségügyi
adatainkról.



 
Ilyen törvényben meghatározott esetet jelent a különleges jogrend, ami az orosz–ukrán háború miatt
kihirdetett  veszélyhelyzet  okán november 1-jéig fennáll,  és ezalatt  az  idő alatt  az  egészségügyi
válsághelyzeti ellátásra vonatkozó rendelkezéseket kell automatikusan alkalmazni.

Kérjük Tisztelt Miniszer Úr válaszát azzal kapcsolatban, hogy az EESZT-ben tárolt egészségügyi
adatokat  határon  átnyúló  egészségügyi  ellátáshoz  kapcsolódó  információcsere  keretében  mely
tagállamoknak adtak  át,  az  elektronikus  betegségregiszterbe  és  a  pandémia  értékelő  regiszterbe
feltöltött egészségügyi adatainkhoz kik férnek hozzá, 2020. január 31-ig visszamenően az operatív
törzs  és  munkaszervezete  egészségügyi  adatainkat  milyen  célra  használta  fel,  feldolgozásukkal
kiket  és  mennyiért  bízott  meg,  az  egészségügyi  adatainkat  eladták-e  és  mennyiért  külföldi
gyógyszer-, illetve vakcinagyártók cégeknek, a befolyt bevétel hova került?

 

Tisztelettel:
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